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PROTOKÓŁ NR X / 2015 

X Sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji,  

która odbyła się 8 września  2015 r. w godz. 13
00

- 15
06

 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu, przy ul. Dąbrowskiego 17. 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu  V kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności (załączniki 1 i 2*) 

 

 

Porządek obrad  X sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) złożenie ślubowania przez wstępującego Pana Romana Wiśniewskiego – kolejnego 

kandydata w miejsce wygaszonego mandatu radnego Rady Powiatu w Wałczu – 

Tadeusza Węgrzynowskiego. 

c) stwierdzenie quorum, 

d) przedstawienie porządku obrad, 

e) przyjęcie protokołu z VIII, IX sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 11.06.2015 r. – 19.08.2015 r. 

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas VIII sesji 

Rady Powiatu powierzonych do realizacji: 

- Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

- Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

5. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 12.06.2015 r. do 25.08.2015 r. 

a) przyjęcie informacji. 

6. Informacja na temat wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2015 r. oraz  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego.  

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

7. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej              

w Wałczu za I półrocze 2015 roku.  

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji.  

8. Informacja na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim za I półrocze 

2015 r. 

a) informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu, 
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d) dyskusja 

e) przyjęcie informacji. 

9. Informacja na temat realizacji zadań statutowych Powiatowego Zarządu  Dróg w Wałczu. 

a) informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) ustne stanowisko Komisji Budżetu i  Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji.  

10. Informacja o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez Powiat w 2015 r. wraz               

z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu; 

b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu; 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2015 rok.. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu; 

b) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 27 

lutego 2015 r. w sprawie określenia zadań finansowych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku.  

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały. 

 13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały 

  14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

powiatu wałeckiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wałecki oraz 

warunków , zasad korzystania i opłat za korzystanie z tych przystanków. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały 

 15. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół nr 2 w Wałczu, rozwiązania 

Zespołu Szkół nr 3 im. I Armii Wojska Polskiego w Wałczu oraz utworzenia zespołu pod 

nazwą  Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wałczu. 

           a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w  

               Wałczu   

           b) podjęcie uchwały 

16.Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań.  

17.Interpelacje oraz zapytania radnych. 

18.Wnioski i oświadczenia radnych. 

19.Zakończenie sesji                                                        
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Ad. pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

 a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 15 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady X sesji V kadencji Rady Powiatu w Wałczu, przywitał Zarząd Powiatu, 

Radnych Rady Powiatu, Radcę prawnego, zaproszonych gości oraz przedstawicieli mediów.  

 

b) złożenie ślubowania przez wstępującego Pana Romana Wiśniewskiego – 

kolejnego kandydata w miejsce wygaszonego mandatu radnego Rady Powiatu w 

Wałczu – Tadeusza Węgrzynowskiego. 

 

Zgodnie z art.20 ust. 1 Ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym Radny 

przed objęciem mandatu składa ślubowanie. 

 

 

 c) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził quorum.  

Na stan ogólny 17 radnych obecnych 17  radnych. Wobec stwierdzonego quorum Rada 

Powiatu może podejmować prawomocne decyzje. 

 

 

   d) przedstawienie porządku obrad,   

 

Porządek obrad X Sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na Sesję, stanowi załącznik Nr 3 do protokołu*. 

Przewodniczący rady Powiatu Bogdan Białas zwrócił uwagę iż w punkcie 7 porządku obrad 

- Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej              

w Wałczu za I półrocze 2015 roku, w wyniku usterki redakcyjnej brak jest podpunktu c) 

ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu.. W 

związku z powyższym należy przegłosować wprowadzenie do porządku obrad  tego 

podpunktu. 

 

 W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych przyjęła jednogłośnie 

porządek obrad z wprowadzoną zmianą. 
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W związku z powyższym punkt 7 porządku obrad -- Informacja o przebiegu wykonania planu 

finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu za I półrocze 2015 roku, otrzymuje 

podpunkt c) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Wałczu, pozostałe podpunkty otrzymują kolejne oznaczenia. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zawnioskował,-„ by punkt 15 porządku obrad otrzymał brzmienie: 

 „Debata w sprawie proponowanych zmian w ponadgimnazjalnym szkolnictwie zawodowym 

w Powiecie Wałeckim, z uwzględnieniem zamiaru rozwiązania ZS nr 2 i ZS nr 3 w Wałczu 

oraz utworzenia na bazie tych szkół Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i 

Ustawicznego w Wałczu” 

Uważam, że dzisiaj jest jeszcze za wcześnie, by Rada wypowiedziała się w tej sprawie 

poprzez głosowanie nad przyjęciem bądź odrzuceniem konkretnej uchwały. Ostateczne 

decyzje w tak ważnej kwestii, jaką jest proponowana zmiana w polityce oświatowej powiatu 

winne być poprzedzone debatą na forum Rady Powiatu w Wałczu, której odbycie właśnie 

proponuję”.- 

 

Wobec braku innych propozycji zmian porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu poddał 

pod głosowanie wniosek radnego Marka Pawłowskiego dot. zmiany pkt. 15 porządku obrad. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 8 głosach „za” 

wnioskiem  Radnego Marka Pawłowskiego,  9 głosach „przeciw” i 0  głosie „wstrzymującym 

się”, Rada Powiatu  odrzuciła wniosek Radnego Marka Pawłowskiego. 

 Wobec braku innych wniosków i uwag do porządku obrad X sesji Przewodniczący Rady 

Powiatu przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

 

e) przyjęcie protokołu z VIII, IX sesji Rady Powiatu 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował iż w okresie międzysesyjnym w protokole z IX 

sesji Rady Powiatu zostały zamieszczone uwagi wskazane przez radnego Marka 

Pawłowskiego oraz ponowne zamieszczenie protokołu na Forum po uwzględnionych 

uwagach. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie  

protokołu nr VIII /2015  VIII  Sesji Rady Powiatu V kadencji w Wałczu z dnia 22 czerwca  

2015 r.  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższy 

protokół jednogłośnie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie  

protokołu nr IX /2015  IX  Sesji Rady Powiatu V kadencji w Wałczu z dnia 3 sierpnia 2015 r.  
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W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych przyjęła  powyższy 

protokół jednogłośnie 

 

 

 

Ad. pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 11.06.2015 r. – 19.08.2015 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 4 do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) Przyjęcie informacji 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie informację o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie od 11.06.2015 r. – 

19.08.2015 r. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas VIII sesji  

Rady Powiatu powierzonych do realizacji: 

- Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

- Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotowe sprawozdanie  pisemne załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) Przyjęcie sprawozdania 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod  

głosowanie Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas 

VIII sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższe 

sprawozdanie jednogłośnie. 
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Ad. pkt 4 

Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 6 do niniejszego protokołu*. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do 

kolejnego pkt. porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 5 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 12.06.2015 r. do 25.08.2015 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 7 do niniejszego protokołu*. 

 

b) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie informację o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 12.06.2015 r. – 

25.08.2015 r. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 6 

Informacja na temat wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2015 r. oraz  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego.  

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 8 do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu, 

 

    Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z Informacją na temat wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I 

półrocze 2015 r. oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Wałeckiego zaopiniowała niniejszą informację pozytywnie. 

 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 
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    Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie informację na temat wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 

2015 r. oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 7 

Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej  

 w Wałczu za I półrocze 2015 roku.             

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 9 do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu, 

 

     Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z Informacją o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej 

Biblioteki Publicznej w Wałczu za I półrocze 2015 roku zaopiniowała niniejszą 

informację pozytywnie. 

 

 

c) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu 

 

     Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z Informacją o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej 

Biblioteki Publicznej w Wałczu za I półrocze 2015 roku zaopiniowała niniejszą 

informację pozytywnie. 

 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji 

 

    Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Informację o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki 

Publicznej  w Wałczu za I półrocze 2015 roku.             

 

 

       W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą    

        informację jednogłośnie. 
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Ad. pkt 8 

Informacja na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim za I półrocze 

2015 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 10 do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu, 

 

     Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z Informacją na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie 

Wałeckim za I półrocze 2015 r. zaopiniowała niniejszą informację pozytywnie 

 

 

d) dyskusja 

e) przyjęcie informacji 

 

     Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Informację na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim za 

I półrocze 2015 r. 

 

 

       W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą    

        informację jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 9 

Informacja na temat realizacji zadań statutowych Powiatowego Zarządu  Dróg w  

Wałczu. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 11  do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) ustne stanowisko Komisji Budżetu i  Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu, 

 

     Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z Informacją na temat realizacji zadań statutowych Powiatowego Zarządu  

Dróg w Wałczu zaopiniowała niniejszą informację pozytywnie. 
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d) dyskusja, 

 

  Andrzej Więckowski – Radny Rady Powiatu 

    Zapytał o najgorszą drogę powiatową. 

 

 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 

Stwierdził, iż – „ my takiej klasyfikacji nie robimy która jest droga najlepsza a która jest 

najgorsza. Zawsze była mowa ogólnie które drogi należałoby w pierwszej kolejności 

zrobić. I takich dróg które w pierwszej kolejności należałoby zrobić to np. droga Karsibór- 

Kłębowiec, Chwiram – Różewo do Ługów Wałeckich, oraz łącznik drogi Tuczno - 

Strączno. Chyba najgorszą drogą według mnie biorąc pod uwagę ze względu na ilość 

przejeżdżających samochodów jest droga Karsibór – Kłębowiec.”- 

 

     Andrzej Więckowski – Radny Rady Powiatu 

     Sprecyzował pytanie ,że jeżeli chodzi o przejezdność i odwołał się do zawartych 

informacji z materiałów sesyjnych. 

 

      Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 

       Stwierdził, że – „ chodzi tu o tzw. czarną drogę, która idzie pod lasem po gruncie lasów, 

czyli droga publiczna nie wyłączona z ruchu, czy ona jest w złym stanie technicznym, my 

generalnie drogami gruntowymi, jako takimi drogami się nie zajmujemy. Jest to droga dla 

ruchu lokalnego, która nie ma takiego dużego znaczenia, jedynie do Rudnicy, potem to 

jest kwestia drogi gruntowej przez las. Od 3 lat nie było żadnego głosu że należy tą drogę 

 remontować. A co do przekazania, to był już projekt w 2013 r. i nawet daleko idące 

rozmowy z lasami no ale Nadleśnictwo Nowa Szwecja wycofały się z rozmów, nawet był 

już przygotowany projekt uchwały i wszystko wyszło z obiegu i na dzień dzisiejszy nie 

ma sygnału nowych rozmów z Nadleśnictwem że ewentualnie chcieli by przejąć drogę”.- 

 

Andrzej Więckowski – Radny Rady Powiatu 

    Stwierdził, że nie chodzi tu o przekazanie drogi tylko o zmianę kategorii drogi. 

 

 

     Bogdan Wankiewicz- Starosta Wałecki 

     Poinformował, iż – „ Były już prowadzone rozmowy w sprawie tej drogi i to co pan radny 

Andrzej Więckowski powiedział warto jeszcze raz do tego problemu powrócić i 

rozwiązać. Faktycznie trzeba zmienić kategorię drogi i wtedy łatwiej byłoby nam te drogę 

przekazać w zasoby leśne . I to o czym powiedział pan dyrektor nie ma tam takich potrzeb 

     Żeby tą drogę  tam remontować, bo są drogi ważniejsze w powiecie które trzeba by było 

natychmiast remontować, ale tutaj lasy są faktycznie zainteresowane tym odcinkiem drogi 

i myślę że ze swoich zasobów by ją wyremontowały i dlatego będziemy rozmawiać.”- 
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e) przyjęcie informacji 

 

               Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Informację na temat realizacji zadań statutowych Powiatowego Zarządu  Dróg 

w Wałczu. 

 

       W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą    

        informację jednogłośnie 

 

 Ad. pkt 10 

Informacja o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez Powiat w 2015 r. wraz z 

informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 12  do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu; 

b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu; 

 

      Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z Informacją o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez Powiat w 

2015 r. wraz z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych zaopiniowała 

niniejszą informację pozytywnie. 

 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji.  

 

        Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Informację o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez Powiat w 2015 

r. wraz z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych. 

 

       W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą    

        informację jednogłośnie. 
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Ad. pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2015 rok. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na  2015 r. 

załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu*. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu; 

 

   Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu wałeckiego na 

2015 r. zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

 Zapytał, - „ Czy zostały wyjaśnione rozbieżności z gminą Wałcz odnośnie finansowania    

dróg?”- 

 

Bogdan Wankiewicz- Starosta Wałecki 

Poinformował iż jest umówiony z panem wójtem w tej sprawie. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu wałeckiego na 2015 r. 

 

   W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 16 głosach za , 0 

głosie przeciw, 1 głosie wstrzymującym się, uchwała w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

wałeckiego na 2015 r. została podjęta i otrzymała NR X/49/2015. 

 

 

Ad. pkt 12 

    Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 

27 lutego 2015 r. w sprawie określenia zadań finansowych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku.  

 

     Przedmiotowy projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 27 lutego 2015 r. w sprawie określenia zadań finansowych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku załączono 

do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu*.  
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a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu, 

 

 

     Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z projektem uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 27 lutego 2015 r. w sprawie określenia zadań finansowych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku  

zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 

 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w Wałczu z 

dnia 27 lutego 2015 r. w sprawie określenia zadań finansowych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku.   

 

 W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, podjęła jednogłośnie     

uchwałę zmieniającą uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 27 lutego 2015 r. 

w sprawie określenia zadań finansowych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku i otrzymała NR X/50/2015. 

 

         

Ad. pkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu. 

 

     Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Zarządu Dróg w 

Wałczu załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu*.  

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu, 

 

 

    Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Zarządu 

Dróg w Wałczu zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 
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b) podjęcie uchwały 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu.   

 

 W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, podjęła jednogłośnie     

uchwałę w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu. i otrzymała  

NR X/51/2015. 

 

Na wniosek radnego Jana Kaczanowicza Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas 

ogłosił 5 min przerwę w obradach X sesji Rady Powiatu – przerwa w obradach godz.13,35 

 

Wznowienie obrad X Sesji Rady Powiatu w Wałczu – godz.13,40 

 

 

Ad. pkt 14 

   Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

powiatu wałeckiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wałecki 

oraz warunków , zasad korzystania i opłat za korzystanie z tych przystanków. 

 

     Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie powiatu wałeckiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wałecki 

oraz warunków , zasad korzystania i opłat za korzystanie z tych przystanków załączono do 

materiałów na X  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 16 do 

niniejszego protokołu*.   

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu, 

 

 

      Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

na terenie powiatu wałeckiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 

Wałecki oraz warunków , zasad korzystania i opłat za korzystanie z tych przystanków 

zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 
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b) podjęcie uchwały 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

powiatu wałeckiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wałecki oraz 

warunków , zasad korzystania i opłat za korzystanie z tych przystanków. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, podjęła jednogłośnie     

uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie powiatu wałeckiego, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wałecki oraz warunków , zasad 

korzystania i opłat za korzystanie z tych przystanków i otrzymała NR X/52 /2015. 

 

 

 

Ad. pkt 15 

    Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół nr 2 w Wałczu, rozwiązania 

Zespołu Szkół nr 3 im. I Armii Wojska Polskiego w Wałczu oraz utworzenia zespołu 

pod nazwą  Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wałczu. 

 

    Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół nr 2 w Wałczu, 

rozwiązania Zespołu Szkół nr 3 im. I Armii Wojska Polskiego w Wałczu oraz utworzenia 

zespołu pod nazwą  Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Wałczu załączono do materiałów na X  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu*.   

 

 

           a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w  

               Wałczu   

 

 

     Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2015 r. po 

zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół nr 2 w 

Wałczu, rozwiązania Zespołu Szkół nr 3 im. I Armii Wojska Polskiego w Wałczu oraz 

utworzenia zespołu pod nazwą  Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i 

Ustawicznego w Wałczu zaopiniowała niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 
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           b) podjęcie uchwały 

 

 

 Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

- „ Kolejny raz mamy wypowiedzieć się w kwestii przyszłości powiatowej oświaty. Nie wiem 

jak Państwo Radni, ale ja niestety nie mam  tyle wiary, by uznać od razu, że pomysł Zarządu 

Powiatu przedstawiony w formie uchwały na dzisiejszą Sesję, jest warty poparcia. Być może 

wynika to z dotychczasowej postawy Zarządu  przy wprowadzaniu zmian w oświacie. Może 

akurat obecnie zgłoszony pomysł nie należy odbierać tak jak poprzednie. Nie wiem? Wiem 

natomiast, że znowu zgłoszone zmiany nie poprzedzono szeroką debatą. Nie odbyła się żadna 

dyskusja w czasie przyjmowania tej uchwały przez Zarząd Powiatu w dniu 4 sierpnia, a 

rozpoczęta rozmowa w czasie Sesji w dniu 28 kwietnia 2015 roku nie była już kontynuowana. 

Jak się teraz okazuje, przyśpieszono nawet termin utworzenia Centrum. Dzisiaj też Rada 

odrzuciła propozycję odbycia debaty, takiej bez nacisku w formie przygotowanej już decyzji.  

Po zapoznaniu się z materiałami na dzisiejszą Sesję nasunęło mi się kilka pytań: Z kim 

omawiany pomysł był ostatecznie konsultowany? Co w tej sprawie powiedziały Rady 

Pedagogiczne szkół dotkniętych reformą? Czy głównym powodem chęci utworzenia Centrum 

jest możliwość dostępu do środków z rozdania  RPO na lata 2014- 2020? Czy po modzie na 

licea ogólnokształcące, obecna moda na zawodówki - to już jest ten właściwy kierunek, 

zapewniający racjonalność w okresie niżu demograficznego? Dlaczego w Centrum 

Kształcenia Zawodowego mają być licea ogólnokształcące? Czy to nie osłabia wiarygodności 

założeń dotyczących kształcenia zawodowego? Czy zgłoszoną reformę poprzedziły analizy 

/krótko i długoterminowe/ potrzeb lokalnego rynku pracy? Czy proponowany moloch pozwoli 

uelastycznić kształcenie zawodowe? Czy zakładana konsolidacja zasobów kadrowych 

spowoduje  zmniejszenie liczby pracowników?  

Z protokołu z posiedzenia Komisji Edukacji w dniu 28 sierpnia 2015 roku dowiedziałem się, 

że dyrektor Zespołu Szkół nr3, o utworzenie Centrum dobija się od 2007 roku. Dlaczego 

wcześniej nie odbyła się dyskusja na ten temat na forum Rady Powiatu? Czy wcześniejszy 

pomysł, ten z grudnia ubiegłego roku, by zlikwidować Zespół Szkół nr 2, był związany także 

z koncepcją utworzenia Centrum?  

Przy okazji powrócę jeszcze do wcześniej zgłoszonej wątpliwości dotyczącej decyzji, by 

Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego, nie mogło włączyć w swoje 

szeregi także tych którzy zdobywają zawód w "Rolniku"? Skoro Centrum ma być gwarancją 

właściwego przygotowania młodzieży do wykonywania różnych zawodów, to dlaczego z tego 

przywileju nie mogą skorzystać uczniowie „Rolnika”? Czy Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego może działać jako odrębne Centrum w tej samej szczególnej formie, co 

Centrum, które Zarząd proponuje dzisiaj powołać?   

Proszę, by Zarząd Powiatu zechciał odnieść się do tych pytań. 

I jeszcze jedno pytanie: Kiedy zostanie wybrany dyrektor nowego Centrum, i czy będzie nim 

pan Piotr Filipiak?”.-  
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zauważył, - „ Nigdy nie było mowy o likwidacji Zespołu Szkół nr 2, była mowa o połączeniu 

z Zespołem Szkół nr 3. To jest zasadnicza różnica i bardzo proszę precyzyjnie dobierać 

argumenty”.- 

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Pierwszą część pytania skierował do Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i 

Sportu –„ ilu uczniów z naszego powiatu odeszło do innych powiatów?”- 

Natomiast pozostałe pytania dotyczyły Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i 

Ustawicznego – „ Jakie koszty poniesie Powiat w związku z tworzeniem tego Centrum?, 

obecnie dyrektorzy , wicedyrektorzy , kadry kierownicze mają wiele obowiązków w jaki 

sposób chcą Państwo zabezpieczyć tą kwestię?, kolejna kwestia to kwestia pań księgowych z 

Zespołu Szkół nr 2,jak będzie wyglądała sytuacja tych pań?, jak będą odbywały się rady 

pedagogiczne przy tak dużej ilości nauczycieli oraz czy nastąpią jakieś zmiany, chodzi o 

nauczycieli?, czy planują Państwo w związku z utworzeniem tego Centrum zwolnienie 

nauczycieli, czy też pracowników szkół? I co jest przyczyną przyspieszenia tej decyzji?, co z 

budynkiem po II LO?” - 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził że, - „ Jak w lutym była dyskusja na temat likwidacji II LO  czy włączenia go do 

Rolnika padały deklaracje ze strony Zarządu Powiatu o tym jaka to zostanie zrobiona 

dogłębna analiza stanu oświaty w Powiecie Wałeckim, o tym że zostanie zrobiony audyt , 

który pokaże nam w którym kierunku te szkoły powinny iść, gdzie mamy braki, gdzie mamy 

rzeczy do poprawy. I ten audyt się później okazało że wykonawca się wycofał, podobno 

został nowy wyłoniony, miał być drugi wybrany , do dzisiaj go nie ma i znów radnym rzucane 

jest hasło- robimy Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego bez żadnej analizy, bez 

żadnych wytycznych co dalej, jaka jest wizja na najbliższych kilka lat przed naszą Powiatową 

Oświatą się kroi, no chyba że Państwo ją znacie i macie tylko dla siebie i nie chcecie się nią 

dzielić na zewnątrz. I tak naprawdę odnoszę wrażenie że zarząd Powiatu ale i też większość 

radnych w ogóle nie wyciągnęła  wniosków z tego co miało miejsce z końcem zeszłego roku i 

początkiem tego roku przy II LO, przy włączaniu do Rolnika i powielana jest ta sytuacja że 

tak naprawdę za pięć dwunasta rzuca się uchwałę,- zrobimy, co ludzie powiedzą to jest nie 

ważne, oni są nie istotni, rodzice, uczniowie. To jest nasz pomysł i my uznajemy że on jest 

najlepszy, jesteśmy nieomylni, no jak było w przypadku II LO wypowie się pewnie Sąd 

Administracyjny i obawiam się, że tak nie będzie nieomylnie o czym świadczą idiotyczne 

uzasadnienia czy odpowiedź na pozew rodziców, bo tak ja to odbieram te poruszenie Marka 

Pawłowskiego w tym pozwie i insynuacje  jakoby był to spisek przeciwko władzą powiatu 

politycznie. Stąd moje pytanie – kiedy będziemy normalnie rozmawiać na temat  oświaty i 

kiedy zostanie przedstawiony radnym audyt dotyczący oświaty w powiecie wałeckim?”- 
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

W odpowiedzi wyjaśnił, - „ Stwierdzenie że nie dyskutujemy z kolejnymi przedstawicielami 

grup zawodowych z którymi są podejmowane decyzje Rada została po to powołana , po to są 

przedstawiciele tego społeczeństwa żeby podejmowali decyzje w ich imieniu. A to nie jest tak 

że Rada o każdą  decyzję którą musi podjąć ma się pytać społeczeństwa. To jest nasz 

obowiązek żebyśmy budowali te złe i te dobre decyzje”.-  

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, - „ Na tworzenie Centrum uzyskamy, pozyskamy środki i to w dużej ilości i to 

Centrum będzie jednak musiało funkcjonować, o ile pierwszy rok jeśli nawet byśmy przyjęli 

w dobrej wierze  to Centrum będzie spełniało pewne zadania i b Edzie miało spore znaczenie 

w naszym Powiecie to o pierwszy rok możemy być spokojni, ale sprzęt się dekapitalizuje, 

maszyny się dekapitalizują , materiały na których warsztaty będą musiały działać ulegają 

zużyciu , wobec powyższego w kolejnych latach ktoś będzie musiał te warsztaty w takiej 

postaci utrzymywać. Czy mamy obraz, czy te warsztaty będą formą zarabiania pieniędzy na 

rzecz szkół, które będą później spożytkowane na utrzymanie tych warsztatów?, czy też 

Powiat przyjmuje na siebie olbrzymie obciążenie mając do tej pory też spore zobowiązania, 

kolejne duże obciążenie dotyczące utrzymania tych warsztatów. Czy to wszystko jest 

policzone?, czy braliśmy to pod uwagę?”.- 

 

 

Piotr Filipiak – Dyrektor Zespołu Szkół Nr 3 w Wałczu 

Odnosząc się do pytania radnego Marka Pawłowskiego – „ Oczywiście chciałbym być 

dyrektorem tego Centrum ale to konkurs pokaże, na pewno ambicje moje sięgają żeby tym 

Centrum kierować natomiast na pewno będzie procedura konkursowa. Ja mogę w imieniu 

swojej Rady Pedagogicznej wypowiedzieć się biorąc wszystkie argumenty za i przeciw. 

Analizując sytuacje w jakiej znaleźliśmy się w roku 2006 kiedy obejmowałem stanowisko 

dyrektora i to co się w tej chwili dzieje Rada pozytywnie oceniła naszą wspólną pracę i 

pozytywnie zaopiniowała we wszystkich typach szkół można powiedzieć w 100% 

pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały. Więc tutaj nie ma co dyskutować z 

faktami, ludzie po prostu wiedzą że dzisiaj szczególnie w tych czasach, nie stać nas na to żeby 

utrzymywać wykształcenie zawodowe  na odpowiednim poziomie bez korzystania z 

zewnętrznych źródeł finansowania. Ja już od 2009 roku starałem się o powołanie takiego 

Powiatowego Centrum w Wałczu przy naszej szkole. Natomiast odpowiedzi były i z 

Ministerstw różnych i z instytucji takie że po prostu nie ma możliwości żeby na dzień 

dzisiejszy powołać Centrum Kształcenia Ustawicznego. Zakładano że tyle Centrów które 

były powoływane w Polsce , to jest liczba wystarczająca i nie było powodu żeby tworzyć 

nowe, no i w dzisiejszych czasach reformy szkolnictwa zawodowego pojawiły się te Centra, 

powstają w całej Polsce, dlatego że przewidziane dofinansowanie do kształcenia zawodowego 

jest w pierwszej kolejności poprzez Centra. Czytałem wiele informacji i pozytywnych i takich 

informacji , które rodzą jakieś problemy, wiadomo że przy nowym takim tworze jakieś 

problemy będą. My ciągle jesteśmy dotykani reformą kształcenia zawodowego i kwestią czy 

dajemy radę, dla przykładu powiem że w tej sesji zimowej przy nowych egzaminach 
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zawodowych i w tej letniej z budżetu swojej szkoły wydałem prawie 50 tys. zł na to żeby 

tworzyć stanowiska do egzaminów co jest nie zbędne i teraz jeżeli każda szkoła ma taki 

obowiązek to się rozdrabniamy troszeczkę i nie ma sensu. Myślimy perspektywicznie o 

pewnych powiązaniach czyli jeżeli u mnie jest monter mechanik gdzie w jednej z kwalifikacji 

jest elektrotechnika, gdzie jest mechanik pojazdów samochodowych, gdzie w jednej z 

kwalifikacji jest elektryka pojazdów samochodowych i jest w Zespole szkól nr 2 zawód 

elektryk, więc warto by stworzyć jeden warsztat, jedno stanowisko w jednym miejscu żeby to 

efektywnie wykorzystać do wszystkich zawodów i to jest chyba nie podważalne. I tych 

powiązań w poszczególnych możemy poszukać bardzo dużo i myślę że stąd też Ministerstwo 

skupiło się na Centrach żeby te środki które są jak najbardziej efektywnie wykorzystać. Czy 

nadążymy za technologią na pewno nie, bo i przedsiębiorcy nie nadążają za technologią. 

Aczkolwiek podwaliny będziemy mieli i to jest istotne żeby młody człowiek w miarę 

możliwych technologiach mógł się przygotować już na bazie szkoły. Bardzo często 

pracodawcy nam mówią że wysyłamy uczniów którzy SA nie przygotowani, dlaczego SA nie 

przygotowani? Ponieważ nie mamy odpowiedniej bazy dobrze doposażonej i wiele zajęć 

które powinny być praktycznymi zajęciami robi się z kredą przy tablicy, bądź przy rzutniku 

multimedialnym.”- 

 

 

Jolanta Ambroziak – Dyrektor Zespołu Szkół nr 2 w Wałczu 

Poinformowała iż, -„ Opinia Rady Pedagogicznej mojej szkoły w kwestii powołania Centrum 

jest negatywna. Myślę, że jest to pokłosie burzy medialnej, która rozpętała się zimą gdzie 

były rozpatrywane różne warianty między innymi wariant likwidacji mojej szkoły i to się 

gdzieś przekłada na opinię. Wtedy również i rodzice byli bardzo poruszeni i uczniowie. Teraz 

mamy zapewnienie w przypadku tworzenia Centrum, że zajęcia będą się odbywały nadal w 

tych samych budynkach, także uczniowie zostają nadal w tych samych budynkach. Mam 

obawy odnośnie zredukowania liczby stanowisk jeśli chodzi o kierownictwo szkoły, zresztą te 

obawy wyrażałam na spotkaniach z Panem Starostą i Panią Wicestarostą. Mam na uwadze 

przede wszystkim dobro uczniów, dobro szkoły, jako dyrektor szkoły, dlatego nie chciałabym 

żeby ograniczenie tej kadry kierowniczej przekładało się na obniżenie poziomu 

bezpieczeństwa uczniów, poziomu organizacji pracy to jest bardzo ważne w szkole. Mam 

tutaj po tych rozmowach z Panem Starostą i z Panią Wicestarostą zapewnienie że wszystko 

będzie tak zorganizowane żeby nie było żadnego uszczerbku jeśli chodzi o bezpieczeństwo 

uczniów bo to głównie mam na uwadze. To bezpieczeństwo się wiąże z organizacją pracy o 

czym tu Pan Marek Subocz wspominał w tych pytaniach”.  – „Dlatego tylko obawiam się o te 

szczegóły- organizację pracy, jak to później będzie wyglądało. Bo jeśli chodzi o to co kolega 

dyrektor Zespołu Szkół nr 3 wspominał jeśli zostaną pozyskane środki zewnętrzne to 

faktycznie możemy dużo zyskać jeśli chodzi o bazę, o wyposażenie szkoły, o przygotowanie 

uczniów szczególnie jeśli chodzi o kwestię szkolnictwa zawodowego, także widzę tutaj jakąś 

szansę”.- 
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Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

W odpowiedzi do wypowiedzi dyrektora Piotra Filipiaka, stwierdził – „ Nie ukrywam, że cały 

czas miałem  i mam taką w głowie pozytywną opinię na temat funkcjonowania zawodówki 

mówiąc po staremu pod pana kierownictwem, nie raz, rzadko bo rzadko ale mimo wszystko 

rozmawialiśmy i wiem o pewnych staraniach ale cały czas byłem przekonany że to chodzi 

konkretnie o te zawody związane z prowadzoną przez pana szkołą. Jeżeli chce pan przejąć 

zawody z budowlanki to dlaczego nie chce pan przejąć zawodów z Rolnika, tam tez jest 

monter urządzeń instalacji energii odnawialnej, jest informatyk. Po prostu tutaj mi coś 

mówiąc po ludzku nie pasuje. Druga rzecz to zrozumiałem, że przekonał pan siebie do tego 

pomysłu łączenia  tych dwu szkół a także grono pedagogiczne  do tego przekonała Was po 

prostu kasa. Ta kasa w związku z polityką państwa jaka teraz jest być może w początkowej 

fazie będzie i nic nie da gwarancji co będzie za kilka lat. Chciałbym odpowiedź w kwestii 

tych  innych zawodów jakie się kształcą w Wałczu. Jeżeli robić Centrum to już wszystkich 

zawodów a jeżeli nie to dać możliwość żeby każda ze szkól zrobiła sobie Centrum jeżeli 

można na to zdobyć pieniądze”.- 

 

 

Piotr Filipiak – Dyrektor Zespołu Szkół Nr 3 w Wałczu 

Poinformował,-„ Jeżeli chodzi o kształcenie zawodowe i perspektywy to mogę tylko 

powiedzieć co daje ten efekt dodatni w postaci nowej technologii. W zeszłym roku o tej porze 

miałem 120 osób w szkole w klasach pierwszych. W tym roku o tej porze mam 199 osób w 

klasach pierwszych. A rok mamy nowe maszyny numeryczne. Więc przez ten rok zrobiła się 

taka dobra promocja, sama zrobiła się może po części, poprzez nauczycieli, poprzez wyjazdy 

do szkół, poprzez to że przenośne elementy nosimy ze sobą , wozimy, na plecach, 

pokazujemy jak rzeczywiście ten operator pracuje , że to nie jest ten usmarowany w tych 

starych maszynach które były od lat 50 - tych czy 60- tych nie zmieniane tylko dzisiaj można 

by powiedzieć w białym fartuchu. Ja nie wiem cy się to przełoży w kolejnych latach na taki 

nabór bo gwarancji nie jestem w stanie dać , ja przeżywałem w tej szkole różne sytuacje , był 

bum po 2006 r., było trochę więcej, później był dołek a później był bardzo duży dołek. W tym 

roku mam tą tzw. górkę jak będzie za rok to też myślę , że zależy od nas jak poukładamy tą 

oświatę , jest dużo większa możliwość kształcenia właśnie w Centrach, dlatego że tam też 

dochodzi doradztwo dla nauczycieli, doszkalanie, dokształcanie dla kadry uczącej, tam można 

kształcić dorosłych i tu też widzę duże możliwości jeśli chodzi o współpracę w większym 

zakresie z Powiatowym Urzędem Pracy, ponieważ my jako Centrum moglibyśmy 

uczestniczyć tych formach dokształcania osób dorosłych, osób które już są na rynku pracy a 

mogłyby się przekwalifikować żeby pracować , no i tez kwestia kursów kwalifikacyjnych 

czyli kształcenie zawodowe przez kursy kwalifikacyjne a bardzo istotna rzecz, dzisiaj jeszcze 

mało rozpropagowana na naszym terenie ościenne powiaty w tym miasto Czarnków i ta duża 

szkoła , która ma liczbę uczniów ponad 1000, oni w te kursy bardzo mocno się zaangażowali i 

mamy możliwość żeby te wzorce czerpać, natomiast takie pytanie do mnie osobiste – jak ja to 

zrobię, to nie do mnie , bo ja nie jestem dyrektorem. Ja będę chciał realizować swoje 

zamierzenia i przedstawię swoją koncepcję na konkursie , natomiast dzisiaj rozmawiamy 

wspólnie i o tym żeby w końcu oświatę zawodową ustawić w odpowiednim miejscu”.- 
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Piotr Suchojad – Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu 

W odpowiedzi na pytanie radnego Marka Subocza dotyczącego ilości uczniów z naszego 

powiatu którzy odeszli do innych powiatów, poinformował, -„ Na dzień dzisiejszy takich 

informacji jeszcze nie mam, z tego względu że ten ruch jeszcze trwa i te dane mogłyby być 

nieadekwatne do rzeczywistości. Myślę, że teraz będzie informacja o systemie informacji 

oświatowej na dzień 10 września i wtedy będziemy mieć już takie informacje dokładniejsze i 

też z takim pytaniem zwróciliśmy się do dyrektorów żeby takie dane uzyskać, poza tym 

zwróciliśmy się do samorządów , do Gmin by nam też przedstawili jak to wyglądało 

ostatecznie  o absolwentów szkół gimnazjalnych jakich dokonali wyborów jeśli chodzi o 

kierunki i miejsca w kontynuacji edukacji w szkołach ponadgimnazjalnych”.-„ Komisje 

październikowe w szerokiej tematyce poświęcone są edukacji i ta informacja na pewno będzie 

dla Państwa dostępna”,- 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Stwierdziła iż –„ Odniosę się do pytania radnego marka Pawłowskiego dotyczącego dlaczego 

pan dyrektor nie chciałby mieć w swoim Centrum zawodów uczniów kształcących się w 

Rolniczym Centrum kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. Ta uchwała która dzisiaj leży 

przed Państwem to jest jakby wynik całorocznej pracy Zarządu ale nie tylko Zarządu. My ten 

pomysł zgłaszaliśmy już wiosną na naradach z dyrektorami, dyrektorzy wszystkich placówek 

podległych Starostwu o tych planach byli poinformowani. Podjęliśmy decyzje o takim 

kształcie Centrum tylko dlatego że są te Zespoły Szkół, czyli Zespół Szkól nr 3 i zespół Szkół 

nr 2kształci w zawodach tzw. brudnych. To jest tzw. metalówka i budowlanka. Uczniowie 

kształcący się w Zespole Szkół nr 4 są to zawody tzw. zawody czyste. Dlatego też biorąc pod 

uwagę ten argument podjęliśmy decyzje o Centrum w tym kształcie. W tzw. potocznie 

Rolniku tam jest kształcenie ustawiczne czyli kurs branżowo rolniczy, wszystkie inne zawody 

nie są związane z rolnictwem w tej nazwie potocznie funkcjonuje Rolnicze Centrum 

Kształcenia Ustawicznego ale nie jest one już branżowo związane z rolnictwem. Co do 

pozostałych pytań to pomysł ten był analizowany w pierwszej kolejności z dyrektorami tych 

zespołów, z radami pedagogicznymi, zanim otrzymaliśmy opinię przedstawiliśmy pomysł 

Centrum w takim kształcie, wspólnie ze Starostą odpowiadaliśmy na wszystkie pytania , które 

padały ze strony rad pedagogicznych, oczywiście na Zarządzie. No i oczywiście najwięcej 

spotkań było z dyrektorami, ponieważ w jakiś sposób tworzyliśmy kształt tej uchwały oraz 

akt założycielski i Statut Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. Na pytanie Czy 

głównym powodem są finanse? To jest istotny powód pozyskanie środków zewnętrznych na 

modernizację obu szkół i faktycznie tego Centrum. Ale głównym powodem który prześwieca 

Zarządowi i wszystkim którzy uczestniczą w procesie reformowania szkolnictwa 

zawodowego i są zgodni co do naszej linii to główny powód jest podniesienie jakości i tak w 

przypadku pierwszej decyzji naszej czyli włączenia II Liceum do Zespołu Szkół nr 4 przede 

wszystkim jakość i tak samo powołanie Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. 

Jakość jest najważniejsza i uczeń jest najważniejszy do tego będziemy zmierzać. A wiadomo 

że przy tego typu zmianach bywa że jakieś koszty społeczne poniosą, być może nauczyciele, 

być może pracownicy administracji, obsługi może dyrektorzy. Ale najważniejszy jest uczeń. I 

na wzmocnienie tych moich słów chciałabym powiedzieć Państwu o tym w jaki sposób w tym 

jakie są wyniki egzaminów zewnętrznych w naszych wałeckich gimnazjach. Wczoraj byłam 
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na podsumowaniu w Szczecinie. Okręgowa Komisja Egzaminacyjna przedstawiła dyrektorom 

w jaki sposób wypadli nasi gimnazjaliści. Więc dla Powiatu wałeckiego nie jest to powód do 

dumy , w tych wszystkich przedmiotach, które były wyszczególnione Powiat Wałecki a więc 

wałeccy uczniowie, absolwenci uzyskali najniższe noty. I ci absolwenci przyszli do naszych 

szkół ponadgimnazjalnych. Zastanawialiśmy się , dlaczego najniższe noty. Do Liceum nr 1 na 

początku martwiliśmy się czy otworzymy dwie klasy, w Liceum nr 2 martwiliśmy się czy w 

ogóle będzie jedna klasa, jakoś cudem się uzbierało. Myśmy tam dali poziom 80 pkt. Po 

prostu gimnazjaliści nie byli w stanie wykazać że taki poziom uzyskają. I teraz nabór do szkół 

zawodowych jest spowodowany tym:  po części że szkoły się promowały ale też tym że 

gimnazjaliści nie mieli wyboru .I teraz dyskusje po spotkaniu z wczoraj dla czego tak jest , 

dyrektorzy mówią bo taki mamy „materiał”- więc problem tkwi w czym innym – czyli jakość 

kształcenia. I to powinien być temat do debaty – jakość kształcenia, a te formy organizacyjne 

nie są aż tak istotne. To że my tworzymy Centrum, to że my podjęliśmy taką decyzję o 

włączeniu II Liceum i to że zarządzanie tymi szkołami będzie sprawniejsze i to że będziemy 

mieć pieniądze na to że nauczyciel będzie kształcił i będzie miał do dyspozycji nowe 

technologie, gdzie będzie mógł sam się rozwijać. To będzie w pewnym sensie też jakość. 

Znam bolączki tego zawodu i wiem także wielu nauczycieli pracujących w szkołach 

miejskich i w szkołach powiatowych pomyliło się z wyborem zawodu. Bo nauczyciel to 

pasja. Rozmawiajmy ale rozmawiajmy o jakości. A jeżeli chodzi o zmiany organizacyjne to 

zapewniam że są one przemyślane i tak jak mówiliśmy w przypadku włączenia II Liceum do 

Zespołu Szkół nr 4, klasy poszły ze swoimi wychowawcami, ze swoimi nauczycielami i tak 

będzie nadal. Wiem byłam w tej szkole, poprosiłam dyrektorów że mają szczególną opieką 

objąć właśnie uczniów II Liceum w szczególności mają zwrócić uwagę na pierwszaków i na 

ten czas adaptacyjny żeby nie było problemów jeżeli chodzi w ogóle o pierwsze klasy, ze w 

szczególności wychowawcy muszą bardzo mocno dbać o to żeby zarówno uczniowie jak i 

nauczyciele czuli się w tej szkole dobrze. Jeżeli tak nie będzie to będą wyciągane 

konsekwencje. Po to dyrektor jest dyrektorem a nauczyciel wychowawca – wychowawcą 

żeby egzekwował właściwe i konkretne zachowania uczniów ale także nauczycieli którzy za 

to odpowiadają i o bezpieczeństwie o którym mówili dyrektorzy, jest najważniejsze, bo to 

uczeń jest najważniejszy. I podobnie z Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego na 

spotkaniu z radą pedagogiczną, później na otwarciu roku szkolnego, powiedziałam w swoim 

wystąpieniu, że Centrum Kształcenia zawodowego i Ustawicznego w Wałczu będzie jednym 

z lepszych Centrów w województwie zachodniopomorskim, ale żeby tak było to musi być 

bardzo dobrze przygotowana kadra pedagogiczna. Rozmawiałam na jednym ze spotkań z 

panią Burmistrz, która przychyliła się do tego żeby narady dyrektorów  naszych szkól 

odbywały się przynajmniej raz na kwartał wspólnie z dyrektorami szkół gimnazjalnych bo 

tylko wtedy można wypracować pewien model, pewne procedury, pewne pomysły na 

podniesienie jakości w ogóle w powiecie. A co do matur i egzaminów zewnętrznych i 

zawodowych naszych szkół to te egzaminy kształtują się na poziomie ogólnokrajowym, 

wyższe niż w województwie zachodniopomorskim czyli póki co nie mamy powodów do 

obaw, ale to nie znaczy, że jest idealnie i że już powinniśmy się z tego cieszyć”.- 
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zwrócił uwagę Radnym iż – „ Jesteśmy w punkcie podjęcia uchwały, nie jesteśmy na debacie 

dotyczącej oświaty a niestety ta dyskusja skręciła w stronę debaty. Dlatego też bardzo bym 

prosił by były pytania dotyczące konkretnej uchwały”.- 

 

 

Bogdan Wankiewicz- Starosta Wałecki 

Poinformował - „ Dlaczego Centrum Kształcenia zawodowego i Ustawicznego bo na ten 

temat bardzo dużo zostało powiedziane, przede wszystkim dlatego żeby poprawić jakość 

kształcenia zawodowego, bo jak do tej pory znacie Państwo statystyki nie była ona 

najwyższa, więc na tym nam najbardziej zależy żeby poprawić tę jakość, to musimy bardzo 

dobrze usprzętowić poszczególne szkoły w bardzo nowoczesny sprzęt i tylko poprzez 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w ramach kontraktu Samorządowego 

możemy pozyskać bardzo duże środki, pracujemy nad tym. Takich kontraktów będzie 6 w 

województwie zachodniopomorskim. My jesteśmy bardzo mocno zaawansowani w tym 

kontrakcie , właściwie już przygotowujemy na 17 złożenie wniosku nie tylko dotyczącego 

kształcenia zawodowego ale wszystkich zadań, które składają gminy, my jako lider tego 

kontraktu, bo na terenie powiatu wałeckiego złożymy do 17 do Urzędu Marszałkowskiego i to 

nie są małe pieniądze, to na infrastrukturę jest prawie że 5 mln zł. To na wszystkie te zadania 

miękkie w kształceniu zawodowym  jest około 10 mln  zł. I to jest tylko na jeden kontrakt 

samorządowy. Jeżeli byśmy od tego odstąpili to popełnilibyśmy kardynalny błąd, 

musielibyśmy startować w konkursach i tak będziemy w konkursach startować a to już są 

inne pieniądze. Padło pytanie co będzie w II Liceum Ogólnokształcącym- wcześniej 

rozmawialiśmy aby tam stworzyć Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii ale też zrodził się inny 

pomysł, przy mocnym wsparciu Urzędu Marszałkowskiego, bo chcą na terenie powiatu 

utworzyć Nautyliusa, to jest taki ośrodek naukowo – dydaktyczny, których będzie 6 na terenie 

województwa Zachodniopomorskiego, wyłączając te powiaty, które są z okręgu 

szczecińskiego i okręgu koszalińskiego. I to jest szansa by na bazie II Liceum 

Ogólnokształcącego otworzyć takiego Nautyliusa włącznie z Państwową Wyższą Szkołą 

Zawodową, byłby to ośrodek z którego korzystałyby dzieci , przedszkolaki, podstawówki, 

szkoły ponadgimnazjalne ale również i studenci. Świetnie wyposażony bo na to będą duże 

pieniądze również i to należy wykorzystać. O tego Nautyliusa będą zabiegać wszyscy w 

województwie, nie będzie to łatwa sprawa, mamy szansę żeby go pozyskać, przy okazji jest 

szansa żeby zmodernizować te pomieszczenia po II Liceum Ogólnokształcącym, zrobić windę 

żeby również osoby niepełnosprawne mogły z tych pomieszczeń korzystać, doprowadzić do 

zmodernizowania auli, która jest w złym stanie. A więc to jest dla nas szansa w tej 

perspektywie, przez całą perspektywę są te środki zabezpieczone. Tzn. że współpracujemy z 

przedsiębiorcami , odbyliśmy bardzo dużo spotkań z przedsiębiorcami, są chętni do 

współpracy bo widzą nową jakość i nowe możliwości współpracy pod warunkiem że my do 

tego przystąpimy, że nie będziemy dyskutować w nieskończoność o tym czy ma być ta 

oświata taka czy inna. Ta dyskusja się odbyła na poziomie szkół, na poziomie dyrektorów, 

pani Wicestarosta wspominała o tym. Dyskutowaliśmy na ten temat bardzo długo. Nie dziwię 

się że Zespół Szkół nr 2 powiedział nie , miał do tego takie prawo. Mam nadzieję , że kiedy 
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będzie Centrum Kształcenia Zawodowego, to zmieni zdanie, bo będzie tam nowoczesność. 

Samodzielnie nie dalibyśmy rady tego zrobić. Dlatego tu jest ta możliwość , tu jest ta szansa. 

Jeśli chodzi kadry to jest o tyle dobrze że będzie ta płynność. Nauczyciele Zespołu Szkół nr 2 

jeżeli będzie niedobór nauczycieli w Zespole Szkół nr 3 będą mogli uzupełniać etaty i 

odwrotnie. Chcemy żeby był to system obejmujący wszystkie nasze szkoły i do tego 

będziemy dążyć. Taki jest nasz cel, takie jest nasze działanie i wszystko będziemy robić żeby 

młodzież czuła się bezpiecznie w szkole a nauczyciele żeby mieli pracę. Dyrektorzy szkół 

będą decydować o tym jaka kadra będzie u nich będzie pracować, jak będą chcieli mieć słaba 

kadrę to będą ją mieli i będą się z tym męczyć. A jak będą chcieli mieć bardzo dobrą kadrę, 

świetnie wyszkoloną, świetnie  doposażoną  to na pewno wszystko zrobią żeby taka kadra 

była. U nas w 90 % taka kadra jest i wykorzystajmy ją i nie bójmy się zmian. Spróbujmy tak 

działać aby osiągnąć ten cel, który jest do zrealizowania. Odpowiadając na pytanie dlaczego 

w styczniu? Dlatego żeby już we wrześniu być przygotowanym do pracy. Jeździliśmy po 

innych Centrach, to tam nam powiedziano, że jeśli zaczniemy od września to będziemy 

daleko w tyle. A więc już musimy podjąć te kroki aby od września móc działać”.- 

 

 

Obrady sesji opuścił o godz. 14,22 radny Marek Subocz i sekretarz Powiatu Zbigniew Wolny 

Obrady sesji opuścił o godz.14,23 radny Andrzej Gostołek 

 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził iż, -„ Brakowało do tej pory debaty i dzisiejsze wystąpienie pani Wicestarosty i 

pana Starosty, obecność państwa dyrektorów powinna być takim początkiem albo się mogło  

odbyć półtora roku temu albo się mogło odbyć dzisiaj, to co pan Marek proponował przy 

zmienionym porządku obrad abyśmy mogli taką debatę odbyć, dlatego że jest tyle 

argumentów za co i przeciw. Przyjmuję w dobrej wierze słowa, które padają, ale to SA tylko 

słowa, ponieważ już wiele takich słów padło i nic za tym nie poszło. Poza tym pani 

Wicestarosta trochę nas wprowadziła w błąd i atmosferę wprowadziła taką  że Powiat Wałecki 

jest w rankingach szkól podstawowych i gimnazjów na ostatnich miejscach w województwie 

zachodniopomorskim. Tak mogłoby powstać mylne wrażenie że to Powiat Wałecki jako 

struktura jest odpowiedzialna za prowadzenie szkół podstawowych i gimnazjalnych. Chcę 

powiedzieć wyraźnie że szkoły ponadgimnazjalne w rankingach szkól ponadgimnazjalnych 

zajmowały wysokie miejsca a to są szkoły za które odpowiada Powiat i tyrada na temat 

słabości szkół prowadzonych przez inne podmioty niż Powiat Wałecki jest oczywiście 

prawdziwa ale należałoby ją w takim ustawieniu pokazać. My do tej pory nie 

potrzebowaliśmy się wstydzić swoich szkół i poziomu, bo każda z tych szkół, która jest 

szkołą ponadgimnazjalną obroni się , bo tendencja nie jest tegoroczna. Tendencja jest od 

wielu lat, szkoły ponadgimnazjalne korzystając z tej samej młodzieży, która kończy gimnazja 

wałeckie i gmin wałeckich przychodzą tutaj do tych szkół i osiągają pewien nie zły poziom, 

co jest wielkim sukcesem biorąc pod uwagę to co pani powiedziała. Tendencja w szkołach 

podstawowych i gimnazjach też jest od wielu lat, więc był czas aby miasto Wałcz spojrzało na 

ten temat bardziej krytycznie co najmniej kilka lat temu. Nie zmienimy tego stanu rzeczy bez 

współpracy miedzy miastem czy między gminami powiatu wałeckiego a Powiatem 



BR.0002.7.2015 

24 

 

Wałeckim. I rzeczywiście  jeżeli padła taka deklaracja , że można rozpocząć chociażby od 

spotkań dyrektorów to naprawdę warto to pielęgnować. Bo do tej pory te stosunki między 

miastem a powiatem szczególnie były wyjątkowo trudne i rozmowa na tematy ważne była 

bardzo utrudniona. W tym roku proponowaliśmy już kilka razy aby również między 

gimnazjum na ul. Sądowej rozważyć w innych kategoriach niż tylko łatwego zlikwidowania , 

zamknięcia, oddania komuś innemu. To są tematy o których powinniśmy rozmawiać i dzisiaj 

bylibyśmy w innym miejscu. Szkoły ponadgimnazjalne w swoich kategoriach czy to 

zawodowych czy też ogólnokształcących mają dobre osiągnięcia i nie zmarnujmy tego 

słowami ale które mogą nie znaleźć pokrycia”.-  

 

 

Na obrady sesji powrócił o godz.14,25 radny Marek Subocz 

O godz. 14,26 powrócił sekretarz Powiatu Zbigniew Wolny oraz o godz.14,27 powrócił radny 

Andrzej Gostołek. 

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zapytał,-„ Jakie koszty poniesie Powiat tworząc Centrum Kształcenia Zawodowego i 

Ustawicznego? Chciałbym zapytać o pracowników szkół i o panie księgowe Zespołu Szkół  

nr 2, oraz jak wyglądałyby  Rady Pedagogiczne takiego Centrum Kształcenia skoro mamy 

dość dużą ilość nauczycieli? Na VIII sesji Rady Powiatu składałem taki wniosek o spotkania 

zarówno z nauczycielami, czy z radą pedagogiczną  jak i z rodzicami i chciałbym zapytać czy 

spotkania z rodzicami w tej kwestii odbywały się, bo jest to bardzo ważne , bo dotyczy to ich 

dzieci”.-  

 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

W odpowiedzi poinformowała, - „ Panie radny ,Pan wyszedł na chwilę i tam część z tych 

odpowiedzi w tej dyskusji się przewinęła. W uzasadnieniu uchwały, która jest przed 

Państwem wiele z tych odpowiedzi na Pana pytania są, tam jest powiedziane że jeżeli chodzi 

o rok 2015 – 2016 arkusze są już zatwierdzone i Centrum będzie funkcjonowało w tym 

samym kształcie. Jeżeli chodzi o księgowość w Zespole Szkół nr 2, ona nie będzie musiała 

tam funkcjonować ponieważ całe Centrum zarządzania będzie w Zespole Szkół nr 3. Jeżeli 

chodzi o obsługę nie muszą się Ci ludzie  obawiać niczego, ponieważ budynek będzie 

funkcjonował, klasy będą takie same, sala gimnastyczna będzie do dyspozycji Centrum. Jeżeli 

chodzi o nauczycieli nie przewidujemy zwolnień. Największe zmiany jeżeli chodzi o zmiany 

kadrowe będą w kierownictwie w związku z tym że likwidujemy dwa Zespoły a powołujemy 

Centrum czyli nową jednostkę organizacyjną , będzie konkurs i nowy dyrektor będzie 

powoływał swoich zastępców. A co do kolejnych tych pytań, co do rady, co do organizacji, to 

są już pytania do nowego dyrektora, bo to dyrektor będzie osobą, która będzie odpowiadała za 

pracę w Centrum. Jeżeli chodzi o koszty to na dzień dzisiejszy w związku z tym że Centrum 

powstanie od 1 stycznia 2016 r. to tutaj mówimy głównie o pieczęciach i tych wszystkich 

sprawach , które wiążą się z powstaniem nowej instytucji o nowej nazwie, żadnych innych nie 

przewidujemy. Odbywały się spotkania z radami pedagogicznymi i z dyrektorami. Z 
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rodzicami spotkania się nie odbywały bo my nie mamy takiego obowiązku, bo to nie jest 

likwidacja to jest powołanie nowej instytucji. I nic jeżeli chodzi o uczniów i rodziców się nie 

zmienia.”-  

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził iż –„ Nie wiem czy dobrze zrozumiałem, wolałbym tak tego nie zrozumieć ale 

wychodzi na to, że mamy podjąć dzisiaj tę uchwałę proponowaną, po to, by naprawić to co 

zostało zepsute w gimnazjach. Bez odniesienia się do tego zarzutu - dyrektorów szkół  z 

pięciu gmin Powiatu Wałeckiego - nie podniosę ręki za podjęciem omawianej uchwały”,- 

 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Stwierdziła iż nie rozumie takiego toku myślenia. 

 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Wyjaśnił iż – „ Nie taka była intencja i nikt czegoś takiego nie powiedział że mamy 

naprawiać to co popsuły gimnazja czy podstawówki”.- 

 

 

Izabela Krajnik – Radna Rady Powiatu 

Poinformowała ,że – „ Jestem dyrektorem jednego z gimnazjów w powiecie wałeckim. Te 

nasze wyniki nie są zadawalające, chociaż jeżeli chodzi o moją szkołę, może jest nieco lepiej 

niż ogólnie w powiecie, ale faktycznie nie mamy się czym chwalić. Od jakiegoś czasu 

tendencja jest taka, że przybywa nam uczniów zdecydowanie z niepełnosprawnością 

intelektualną w różnym stopniu. W mojej szkole funkcjonowała klasa terapeutyczna złożona z 

11 uczniów. Ci uczniowie przyszli do szkól różnych. Oni nie uzyskali na egzaminie 

gimnazjalnym  nawet 20 %. Więc jak gdyby argument kolejny za utworzeniem Centrum i 

dania możliwości uczniom kształcenia się zawodowego, bo oni nie mają szans na kształcenie 

się ogólnokształcące w Liceach czy też w  Technikach”.- 

 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Zapytał iż, - „ Restrukturyzacja względem pracowników dotknie kadry kierowniczej Zespołu 

Szkół nr 2. Natomiast par.3 uchwały, którą mamy podjąć mówi o tym że pracownicy 

rozwiązanych Zespołów o których mowa w par. 1 stają się z dniem 1 stycznia 2016 r. 

pracownikami nowoutworzonego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Wałczu, czy to oznacza że wszyscy czy jednak nie wszyscy, czy te panie księgowe o które 

pytał an radny Marek Subocz również zostaną pracownikami tego Centrum, czy te umowy nie 

zostaną przedłużone, to chciałbym doprecyzować”.- 
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Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Poinformowała,-„ Pracownicy obu Zespołów zostaną pracownikami Centrum Kształcenia 

zawodowego i Ustawicznego. Także dyrektorzy, to są też pracownicy, bo to są także 

nauczyciele”.-  

 

 

 

b) podjęcie uchwały 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół nr 2 w Wałczu, 

rozwiązania Zespołu Szkół nr 3 im. I Armii Wojska Polskiego w Wałczu oraz utworzenia 

zespołu pod nazwą  Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wałczu. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 10 głosach za 

podjęciem uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół nr 2 w Wałczu, rozwiązania Zespołu 

Szkół nr 3 im. I Armii Wojska Polskiego w Wałczu oraz utworzenia zespołu pod nazwą  

Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wałczu, 4 głosom przeciw i 

3 głosach wstrzymujących się podjęła uchwałę i otrzymała NR X/53/2015. 

 

 

 

Ad. pkt 16 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań. 

 

    W materiałach na sesję załączono odpowiedź na zapytania zgłoszone na VIII sesji rady 

Powiatu :  

 

 odpowiedź na wniosek złożony podczas VIII sesji Rady Powiatu radnego Janusza 

Różańskiego o udostępnieniu rachunku powiatu 

 odpowiedź na zapytanie złożone podczas VIII sesji rady Powiatu przez radnego 

Jerzego Goszczyńskiego dotyczące uzupełnienia argumentacji zasadności podjęcia 

uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju kształcenia zawodowego w powiecie 

wałeckim. 

 Odpowiedź na wniosek złożony podczas VIII sesji Rady Powiatu radnego Marka 

Subocza w sprawie zorganizowania spotkania z nauczycielami i rodzicami uczniów 

 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał radnych czy są usatysfakcjonowani z udzielonych im 

odpowiedzi. 
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Ad. pkt 17 

Interpelacje oraz zapytania radnych 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, - „ Na jakim etapie jest przygotowywanie Strategii Rozwoju Oświaty w Powiecie 

Wałeckim i temat tego audytu Oświaty w naszym powiecie, który miał być zrobiony”.- 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Poinformowała, -„ Mamy przyjęty wieloletni plan kształcenia zawodowego w Powiecie 

Wałeckim i tą uchwałę, którą Państwo przyjmowaliście na poprzedniej sesji. I to będzie część 

strategii nad którą pracujemy. Mamy już bardzo dużo analiz, mamy materiał z warsztatów 

które były organizowane- były 4 spotkania warsztatowe i myślę że będziemy potrzebować 

jakieś pół roku żeby je zebrać a i kwestia audytu. Od miesiąca audytorzy pracują w naszych 

szkołach, w związku z tym że musieliśmy wyłonić nową firmę, a to są te bardzo istotne dane 

czyli głównie finanse naszej oświaty, które też w jakiś sposób pokażą w jakim punkcie 

jesteśmy i będą częścią tej strategii”.- 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Zapytał,- „ Kiedy jest planowany koniec tego audytu i czy dostaniemy ten audyt do 

wglądu?”.-  

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Poinformowała, że-„ Jak najbardziej będziecie Państwo poinformowani o wynikach audytu, 

ale to jest kwestia 3 miesięcy”.- 

 

 

Piotr Suchojad – Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu 

Poinformował,-„ Ten audyt cały czas trwa. Jestem w kontakcie z panią audytor, co jakiś czas 

zadaje pytania. Dokładnej daty zakończenia nie znam.”- 

 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Stwierdziła iż –„ Myślę że do końca tego roku audyt zostanie zakończony. Chcielibyśmy aby 

był zakończony do końca roku budżetowego.”- 
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Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Dopytywał,- „ Na pewno jest jakaś umowa z tą firmą podpisana, która określa ramy czasowe 

tego audytu do kiedy się oni muszą wyrobić i przedstawić raport.”- 

 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Poinformowała,- „ Odpowiem Panu na piśmie, muszę spojrzeć do umowy. Miało być 

pierwotnie do końca czerwca z tą poprzednią firmą, teraz ta umowa jest zmieniona i taką 

informację Pan otrzyma.”- 

 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

O odpowiedź na zadane pytanie radny poprosił na piśmie, - „ Warsztaty, które maja powstać 

w ramach tworzenia Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w przyszłości moim 

zdaniem będą kosztowne w utrzymaniu, z jakich środków i jaki będzie sposób działania tych 

warsztatów abyśmy mogli nadal inwestować w zużywający się sprzęt.”- 

 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 

 

 

 

 

Ad. pkt 18 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję załączono 

dokumenty, które wpłynęły do Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

W związku z wystąpieniem wakatu w Komisji Rewizyjnej Przewodniczący Rady Powiatu 

Bogdan Białas złożył w imieniu Klubu Radnych  Po – ORS Przyszłość propozycję dla 

wszystkich radnych o rozszerzenie składu Komisji Rewizyjnej i zgłaszanie chętnych radnych 

do uczestniczenia w pracach Komisji Rewizyjnej. 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 
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Ad. pkt 19 

Zakończenie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 15
06 

zamknął obrady X  Sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji . 

 

 

 

*  -  Załączniki do  wglądu w Wydziale Organizacyjno-Prawnym Starostwa Powiatowego  

w Wałczu  

 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor ds. obsługi                                                     Przewodniczący Rady Powiatu 

    Rady Powiatu  

 

  Małgorzata Tyras                       Bogdan Białas 


